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Vragen van het lid Koolmees (D66) aan de Minister voor Wonen en Rijksdienst 
over het bericht dat aankoopmakelaars de woningmarkt in hun greep hebben 
(ingezonden 17 januari 2017). 

Vraag 1
Bent u bekend met het bericht «De aankoopmakelaar is terug, en heeft de 
markt in zijn greep»?1 

Vraag 2
Herkent u het beeld dat geschetst wordt van niet-transparante tarieven die 
aankoopmakelaars in rekening brengen, waardoor het moeilijk is ze te 
vergelijken? Zo ja, wat kunt u hier aan doen? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 3
Klopt het dat aankoopmakelaars eerder kennis hebben van het (aankomende) 
woningaanbod dan de rest van de markt? Klopt het dat huizenkopers 
daardoor, gezien de huidige marktsituatie in delen van ons land, bijna 
gedwongen zijn tegen aanzienlijke kosten een aankoopmakelaar in te 
schakelen wanneer zij een huis willen kopen? Bent u van mening dat dit 
onwenselijk is en de kosten voor huizenkopers onnodig opdrijft? 

Vraag 4
Is het toegestaan belangstellenden voor een huis te weigeren als zij geen 
aankoopmakelaar in de hand hebben genomen? Zo ja, waarom is dit 
toegestaan? Zo nee, waarom ontstaat bij veel kopers dan toch de indruk dat 
dit zo is? 

Vraag 5
Wat vindt u van de praktijk waarbij makelaars een courtage vragen die wordt 
uitgedrukt in procenten van de koopprijs? Klopt het dat het daardoor een 
hogere prijs aantrekkelijker is voor een aankoopmakelaar dan een lagere 
prijs? Deelt u de mening dat dat een perverse prikkel voor een aankoopmake-
laar is?

1 http://nos.nl/artikel/2152657-de-aankoopmakelaar-is-terug-en-heeft-de-markt-in-zijn-greep.html
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